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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Račice-Pístovice, 

ze dne 26. 09. 2023 v 1700 hod. v Pístovicích 
 

 Technický bod 
 

Zahájení 1700 

Paní starostka (dále předsedající) přivítala přítomné zastupitele a občany na 6. zasedání 

Zastupitelstva obce Račice-Pístovice v roce 2023. 

Konstatovala, že podle presenční listiny je přítomno 13 členů zastupitelstva a dnešní zasedání 

je tedy usnášeníschopné. (Omluveni: Dagmar Stryjová, Antonín Hloušek).                                                                                         
   

Zápis z předchozího zasedání byl ověřen zastupitelkou Dagmar Stryjovou a zastupitelem 

Antonínem Hlouškem a nebyly k němu žádné připomínky. 

Zápis je vystaven k nahlédnutí. 

Předsedající upozornila, že záznam jednání bude nahrávaný. Nahrávka bude sloužit pouze 

k pořízení zápisu a bude uchovaná jen do dalšího zasedání zastupitelstva a poté, pokud nebude 

vznesena některým zastupitelem námitka proti zápisu, tak bude smazaný a nebude archivovaný. 

 

 

Návrh ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
Za ověřovatele zápisu navrhla zastupitelku Helenu Šilerovou a zastupitele Michala Doležela a 

za zapisovatelku Jarmilu Máslovou. 

K navrženým ověřovatelům a zapisovatelce nebyly připomínky. 

 

Ověřovateli dnešního zasedání jsou: zastupitelka Helena Šilerová a zastupitel Michal 

Doležel. 

Zapisovatelkou dnešního zasedání je Jarmila Máslová. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

Kontrola plnění usnesení a podnětů z minulého zasedání zastupitelstva obce. 

Předsedající a místostarostka 

 Rybníček Srdíčko – byly provedeny drobné opravy (retenční nádrže, zábrany, oprava 

schodků) 

 Smlouvy  -    liniová U Studánek – je podepsána 

- ZS Drnovice – pachtovné – je podepsána 

- Veřejnoprávní smlouva – je podepsána 

 Sladovna – prohlídka, vizualizace – prohlídka proběhla v sobotu 23. 9. 2023, 

zúčastnilo se jí 10 zastupitelů, ukázka vizualizace bude na závěr dnešního zasedání  

 Mateřská škola – prohlídka – prohlídka proběhla v sobotu 23. 09. 2023 

 Opravy uliček – dvě uličky v Račicích jsou hotové. V Pístovicích se vyskytly problémy 

s kanalizací, s hydranty a s uložením kabelu. Práce pokračují. 

 Omezení rychlosti v Pístovicích – vyjádření – Firma Trasig veškeré požadavky na 

omezení rychlosti v Pístovicích, (část Répka, Doubek) zapracovala do projektu. Obec 

obdržela vyjádření Policie ČR, ve kterém Policie ČR naše požadavky neuznala a nedala 

souhlas s omezením rychlosti a ani s umístěním zpomalovacích pruhů. 

(příloha č. 5) 

 

*Zastupitelka Jitka Poulová – navrhla, aby obec podala odvolání na vyjádření Policie ČR. Do 

odvolání uvést důvody: na Doubku se jedná o chatovou oblast, je zde autobusová zastávka, 
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jezdí zde hodně cyklistů a rodičů s dětmi. Snížení rychlosti by přispělo aspoň částečně k lepší 

bezpečnosti. Komunikace v části Répka bude po otevření objektu mlýn více frekventovaná. 

Jedná se o část obce, kde vede cyklostezka k rybníku, jezdí zde hodně cyklistů s dětmi a v této 

části obce je spousta malých dětí. Omezení rychlosti by přispělo k lepší bezpečnosti. 

 

Předsedající 

Program dnešního zasedání zastupitelstva obdrželi všichni členové zastupitelstva a rovněž byl 

vyvěšen na úřední desce.  

 

Navržený program (příloha č. 1) 

1) Zahájení 

2) Zpráva z jednání Rady obce 

3) Projednání žádostí o změnu územního plánu 

4) Stanovení výše poplatků za TDO pro rok 2024 

5) Živá krajina 

6) Žádost o odprodej či pronájem části obecního pozemku parc. č. 1100/1 v k.ú. Pístovice 

7) Žádost o odprodej části obecního pozemku parc. č. 1095/1 v k.ú. Pístovice 

8) Kupní smlouva na pozemek parc. č. 482/24 v k.ú. Račice 

9) Převod dešťové kanalizace do majetku obce 

10) Různé 

 

Změna v programu: bod číslo 3. Projednání žádostí o změnu územního plánu bude zařazen 

před bod různé. Body programu se jinak nemění 

 

Navržený upravený program  
1) Zahájení 

2) Zpráva z jednání Rady obce 

3) Stanovení výše poplatků za TDO pro rok 2024 

4) Živá krajina 

5) Žádost o odprodej či pronájem části obecního pozemku parc. č. 1100/1 v k.ú. Pístovice 

6) Žádost o odprodej části obecního pozemku parc. č. 1095/1 v k.ú. Pístovice 

7) Kupní smlouva na pozemek parc. č. 482/24 v k.ú. Račice 

8) Převod dešťové kanalizace do majetku obce 

9) Projednání žádostí o změnu územního plánu  

10) Různé 

 

Další návrhy na doplnění programu nebyly. 

 

Návrh usnesení    

Zastupitelstvo obce schvaluje navržený upravený program jednání 

Hlasování č. 1: pro 13, proti 0, zdržel se 0      

Usnesení č. 53/VI/2023 bylo přijato 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Předsedající 

Upozornila zastupitele, že dle jednacího řádu je povinna zeptat se přítomných členů 

zastupitelstva, zda chtějí učinit oznámení o osobním zájmu či sdělit skutečnosti nasvědčující 

případnému střetu zájmu u některých bodů navržených k projednání. 

 

Nikdo ze zastupitelů oznámení neučinil. 
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2. Zpráva z jednání rady obce 
(příloha č. 6) 

Členka rady obce Silvie Vašková 

Rada obce se od posledního zastupitelstva sešla 3x, a to 30. 08., 07. 09., 21. 09. 

 

Dotazy a připomínky: 

*Zastupitelka Dana Čtvrtníčková – Fara, vytápění 

Odpověděla místostarostka obce – cílem je snížit spotřebu elektriky. Zajistit vytápění plynem. 

Přípojky zde jsou, napojit i hasičku. Návrh na vytápění tepelným čerpadlem není pro tyto 

budovy efektivní. Obec podepsala nové výhodnější smlouvy na dodávky plynu. 

 

*Zastupitelka Helena Šilerová – Projektová dokumentace na sladovnu 

Odpověděla místostarostka obce – je připravená vizualizace, kde ale budou provedeny ještě 

úpravy. Vizualizace bude představena na závěr dnešního zasedání. 

 

*Zastupitelka Jitka Poulová – Jsou nějaké nové informace ohledně sladovny? 

Odpověděla místostarostka obce – dotace se otvírají v lednu 2024, projekt musí být zpracovaný 

do konce října. Geodet provedl zaměření. Statik uvedl, že zdivo je narušené, výslednou zprávu 

dodají do týdne. Biologický průzkum bude probíhat v říjnu 2023. 

 

*Zastupitelka Helena Šilerová – Pracovník zaměstnaný přes probační a mediační službu. 

Odpověděla předsedající – Jedná se o pracovníka, který má odpracovat 280 hodin, a to místo 

výkonu trestu. Je dohodnuto, že bude pracovat dle potřeby obce, a to zejména nyní a pak na 

jaře. Pracuje pod vedením našeho zaměstnance pana Antonína Hlouška a nejsou s ním 

problémy a je velice šikovný. 

 

*Občan Josef Rumpík – Sladovna. Pan Josef Rumpík uvedl, že byl členem zastupitelstva 8 let. 

V té době se stále hledalo řešení, co s touto zchátralou budovou udělat. Dotace na to nebyly. 

Nakonec se konečně podařilo získat projekt na demolici. Čekalo se pouze na vhodné dotační 

programy. Po demolici by pak občané sami navrhli řešení, co na tomto místě zbudovat. Určitě 

není vhodné budovat uprostřed obce amfiteátr. Je třeba si uvědomit, že je to místo uprostřed 

vesnice a jistě by byly problémy s hlukem. Pokud by byl objekt volně přístupný, jak zabráníte 

tomu, aby se z toho nestalo místo, kde bude spíše nepořádek. Jak budete řešit parkování na 

případných akcích? Nákladnost na vytápění nových prostor. 

Na rekonstrukci hospody v Pístovicích finance nejsou a na projekt sladovna v tak krátké době 

jsou. Spoléhat na dotace není správné, neboť není jasné, zda nedojde ke krácení dotací, a 

nakonec to bude muset obec platit sama. 

Odpověděla místostarostka obce – Vše bylo projednáno na minulém zasedání zastupitelstva 

obce a všichni přítomní zastupitelé souhlasili, aby bylo zadáno vypracování studie na sladovnu. 

Klenby jsou tam pěkné a byla by škoda to vše srovnat se zemí a vybudovat zde jen zelenou 

plochu. Zatím je vypracována studie, bude následovat projekt a vše je odvislé na dotacích. 

Pokud to bude možné, tak cílem je zachovat historické části budovy a současně i vybudovat 

dílny a zázemí pro zaměstnance a také kulturní zázemí pro veřejnost.  

Parkovací místa jsou navržena. Vytápěný bude jen objekt, ve kterém bude zázemí pro 

zaměstnance a občany. Ostatní prostory budou otevřené a nebudou vytápěné. 

 

*Občan Jaroslav Mačkal – Poděkoval zastupitelům, že chtějí odstranit sladovnu, ale komu bude 

sloužit to, co tam mají v úmyslu vybudovat? Uvedl, že přednostně by měla být řešena školka a 

také se zajímat o možnost vybudování domova pro seniory.  
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*Občanka Alena Svobodová – V minulém období bylo dosaženo, že konečně bude možné 

zbourat sladovnu a komunikovat s občany a vybudovat zde z dotací něco, co bude v zájmu 

všech občanů. Není to jen domov pro seniory. Je možné tam zakomponovat i různé služby a 

místo pro scházení mladých (kavárna, společenská místnost, zázemí). Prioritou by mělo být pro 

obec dořešit obsazenost školky v budoucnu, dobudování chodníků v obci a dobudovat spojnici 

Račice-Pístovice pro pěší a cyklisty. Zastupitelstvo by se mělo zabývat tím, co má smysl, a ne 

řešit sanaci sklepení, což bude velmi drahá záležitost a k čemu bude. Toto by nemělo být 

prioritou. 

 

*Občanka Renata Máslová – Ve zprávě z rady bylo řečeno, že na sladovně byl statik a uvedl, 

že je zdivo narušené. Jaký je závěr této kontroly?  

Odpověděla místostarostka obce – Výsledek bude příští týden. 

 

*Předsedající – Domov pro seniory je možné vybudovat z dotací. Není jednoduché zajistit chod 

takového domova. Provoz je velice nákladný. 

Obec je zřizovatelem mateřské školky a náklady na provoz jsou každý rok vyšší. 

 

*Ředitelka mateřské školky Lenka Šimková – V současné době je ve školce 60 dětí a kapacita 

nyní stačí. Není jasné, zda by rodiče dětí měli zájem o otevření základní školy. V minulosti zde 

byla spojená výuka 1.a 2. třídy a navštěvovalo tuto dvoutřídku cca 6 dětí. Spádová škola pro 

naši obec je v Drnovicích i tak spousta rodičů své děti má ve Vyškově. 

 

*Občanka Ilona Střelcová – Proč obec nepožadovala při výstavbě Studánek po developerovi 

například podílení se například na spolufinancování provozu školky? Dalo se předpokládat, že 

se po vybudování Studánek zvýší počet dětí ve školce. 

Odpověděla předsedající – Obec výstavbu U Studánek nepovolovala, byla pouze účastníkem 

řízení. 

 

*Zastupitelka Jitka Poulová – Řešení počtu dětí a umístění v mateřské školce. Nabízí se stále 

možnost zřídit dětské skupiny. Vhodným místem by mohla být klubovna u víceúčelového 

hřiště v Pístovicích. Vedení obce by se mělo tímto zabývat. 

Cyklostezka Račice-Pístovice – v jakém je to nyní stádiu? 

Odpověděla zastupitelka Silvie Vašková – Dětské skupiny jsme na zastupitelstvu již probírali. 

Klubovna u víceúčelového hřiště v Pístovicích nesplňuje hygienické požadavky a ani nově 

požární požadavky. 

Odpověděla místostarostka – Projektová dokumentace byla přepracovaná. Rozhodnutí 

Společné povolení stavby je zveřejněné na úřední desce a čeká se na nabytí právní moci. 

 

*Občan Jan Rozehnal – Problém zamokření. Nejsou strouhy a příkopy na polích a je to 

problém zemědělské společnosti. 

                                    - Připomínka k hlášení rozhlasu. Proč nebylo v hlášení v pondělí, že se 

druhý den koná zasedání zastupitelstva? 

Odpověděla předsedající - Zamokření na cyklostezce bude řešeno. 

Oznámení o konání zastupitelstva bylo hlášeno minulý týden minimálně třikrát. Dále je 

zveřejněné oznámení na úřední desce, na aplikaci Česká obec, v hlášení v aplikaci Rozana a ve 

zprávách. 

 

*Občanka Ilona Prokešová – Oznámení o konání zastupitelstva dávat na web k zastupitelstvu. 

Stačí jednou větou napsat, kdy se koná další zastupitelstvo. Hlášení u nich není slyšet. 

Odpověděla předsedající – konání zastupitelstva je vždy oznámeno vyvěšením na úřední desce, 

a to minimálně 7 dní před konáním. Pevný termín není stanoven a zasedání se svolává dle 



 

5 

 

potřeby. Občané o konání ZO jsou informováni na úřední desce, která se nachází na našich 

autobusových zastávkách, na elektronické úřední desce před obecním úřadem, na úřední desce 

na webových stránkách obce, v obecních zprávičkách, na facebooku, v aplikaci Česká obec a 

hlásí se místním rozhlasem. 

 

 

*Občan Tomáš Jarošek – Informovanost veřejnosti je velmi dobrá. Informace jsou zasílány na 

vyžádání na e-mail.            

 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce. 

 

 

3. Stanovení výše poplatků za TDO pro rok 2024 
(příloha č. 7) 

Předsedající a místostarostka 

Přítomní zastupitelé a občané byli seznámeni se způsobem výpočtu ceny za odvoz 

komunálního odpadu. 

Informace o navrženém zvýšení ceny za svoz vysvětlila podrobně místostarostka obce. 

Do ceny je započítán nejen odvoz komunálního odpadu od domácností, ale součástí ceny je 

také to, co obec platí za odvoz kontejnerů na papír, plast a sklo. Dále také zpracování 

bioodpadu, které obec pro občany zajišťuje.  Nově také mají občané s trvalým pobytem v obci 

možnost odvézt odpad, a to i elektroodpad a nebezpečný odpad, zdarma do Respona. Tyto 

všechny služby jsou započítány do ceny za odvoz domovního odpadu.  

 

Dotazy a připomínky. 

*K tomuto bodu se rozvinula obsáhlá diskuze, do které se zapojili zastupitelé a občané. 

Rozebíraly se opět možnosti a typy třídění. Výhody a nevýhody čipování popelnic, vážení 

odpadu. 

Výsledek diskuze: podat občanům více informací ohledně třídění odpadu, aby věděli, jak se 

sami můžou zapojit do toho, aby obec neplatila stále vyšší poplatky a tím by bylo možné 

ovlivnit i cenu za odvoz i občanům.  

Vedení obce sledovat, zda Respono nepřijde s novinkami, které by měly vliv na cenu svozu pro 

občany, kteří třídí odpad.  

 

Návrh usnesení  
Zastupitelstvo obce schvaluje výši poplatku za TDO pro rok 2024,  

a to 800 Kč/osobu s TP a 800 Kč/objekt.  

V nové vyhlášce budou úlevy (snížení ceny) specifikovány kromě části Chaloupky také další 

lokality, kam popelářské auto nemůže zajíždět. 

Hlasování č. 2: pro 13, proti 0, zdržel se 0    

Usnesení č. 54/VI/2023 bylo přijato 

 

4. Živá krajina 
(příloha č. 8) 

Předsedající a místostarostka 

Obec Račice-Pístovice má velký katastr cca 17,5 km2 . Mapování by probíhalo ale vesměs na 

pozemcích mimo obec. Do projektu Živá krajina se z okolních vesnic zapojila Luleč a 

Drnovice. Luleč byla první, a i cena za studii byla podstatně levnější, neboť se jednalo o pilotní 
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projekt. Cena za studii pro naši obec by byla cca 1 390 892 Kč. Pak projektová dokumentace. 

K mapování je třeba sehnat lidi, kteří by se tomu naplno věnovali. 

 

Dotazy a připomínky. 

*Zastupitelka Helena Šilerová. Jedná se o dosti velkou částku. Smysl to jistě má a obec by se 

tím měla do budoucna zabývat. 

 

*Zastupitelka Silvie Vašková. Princip je dobrý. Hlavně by se tímto problémem měly zabývat 

lesy a zemědělci. 

 

*Zastupitelka Jitka Poulová. Jedná se o řešení problému, kterému je potřeba do budoucna 

věnovat pozornost. Apelovat hlavně na lesy a zemědělské družstvo. V tuto chvíli je prioritou 

dobudování chodníků v obci, zajištění bezpečnosti. 

 

*Občan Tomáš Jarošek. Mapování krajiny je velmi důležité a prospěšné zejména pro 

budoucnost. Výsledkem mapování je i to, že dokážeme upozornit na problémová místa, a to 

nejen zemědělce, ale i lesy.  Pak je možné hledat společné řešení a dá se tím i částečně zabránit 

bleskovým povodním. Náš katastr je pramenná oblast. Stále více je potřeba se zaměřit na 

problém sucha, následně erozí. Krajinu jsme my lidé zničili a je třeba se zasadit o to, abychom 

to napravili.  

 

*Občanka Renata Máslová. Zmapováním terénu obec získá přehled o tom, jak to s vodou na 

katastru je. Samotná realizace trvá několik let, a ne vše se podaří uskutečnit. Luleč je příkladem 

toho, že to funguje. Podařilo se jim zmapovat katastr a provést některá navrhovaná řešení. Měli 

výhodu, že byli první a cena za projekt byla podstatně nižší. 

 

*Občan Josef Rumpík. Dořešit s vlastníky pozemků možnost dobudování chodníků v obci. 

 

*Občanka Ilona Prokešová. Informace ohledně rybníku Valcha. Stromy se kácet nebudou. 

Bagrovat se zřejmě také nebude. 

 

*Předsedající. Majitelé rybníka to dělají asi proto, aby byl i v budoucnu funkční. 

 

Návrh usnesení  
Obec Račice-Pístovice souhlasí se zadáním zpracování studie „Živá krajina“. 

Hlasování č. 3: pro 4, proti 9, zdržel se 0    

Usnesení nebylo přijato 

 

 

5. Žádost o odprodej či pronájem části obecního pozemku parc. č. 1100/1 v 

 k. ú. Pístovice 
(příloha č. 9) 

Předsedající 

Žádost o odkup nebo pronájem části obecního pozemku parc. č. 1100/1 v k.ú. Pístovice podal 

pan Zdeněk Kratochvíl, Pístovice 47. 

Jedná se o část pozemku u jeho domu. 

Návrh je část pozemku neprodávat a ani pronajímat. 

Doporučení: žadatel část obecního pozemku par. č. 1100/1 v k.ú. Pístovice zpevní na své 

náklady rozebíratelným materiálem, a toto místo bude udržovat. V případě potřeby obce bude 

parkovací plocha po vzájemné domluvě odstraněna. 

Dotazy a připomínky. 
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*Občanka Lenka Mikulíková. Má obec vyjádření policie. Jedná se o nebezpečný úsek. 

Předsedající. Místo k parkování nijak neomezuje hlavní silnici. Je to na pozemku vedle jeho 

domu. 

  

Zastupitelstvo obce bere na vědomí výše uvedenou informaci a pověřuje starostku obce, aby 

zaslala vyjádření žadateli panu Zděňkovi Kratochvílovi.   

 

 

6. Žádost o odprodej části obecního pozemku parc. č. 1095/1 v k. ú. Pístovice 
(příloha č. 10) 

Předsedající 

Jedná se o pozemek v části obci Pístovice. Na pozemku se nachází kůlna, která byla postavena 

v době majitele Petra Svobody. Nový majitel pan Pižl a paní Pižlová zažádali o odprodej části 

obecního pozemku parc. č. 1095/1, na kterém se část kůlny nachází. 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení 
Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje části obecního pozemku parc. č. 1095/1 v k.ú. 

Pístovice o výměře cca 6 m2 /dle geometrického zaměření/. 

Hlasování č. 4: pro 13, proti 0, zdržel se 0     

Usnesení č. 55/VI/2023 bylo přijato 

____________________________________________________________________________ 

 

7. Kupní smlouva na pozemek parc. č. 482/24 v k.ú. Račice 
(příloha č. 11) 

Předsedající 

Jedná se o pozemek, který odkoupily RD Račice prostřednictvím soudu od nezletilých 

vlastníků. RD Račice vyřídily všechny náležitosti koupě, s tím, že to pak od nich odkoupí obec, 

neboť v tomto pozemku jsou uloženy inženýrské sítě. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

Návrh usnesení 
Zastupitelstvo obce schvaluje koupi pozemku parc. č. 482/24 zahrada o výměře 39 m2 v k.ú. 

Račice. 

Prodávající: RD Račice, s.r.o., IČ 086 41 706 se sídlem Lesnická 787/10, 613 00 Brno, 

zastoupená Martinem Fojtlem, jednatelem společnosti. 

Kupující: Obec Račice-Pístovice, IČ 00292249, zastoupená starostkou obce Hanou 

Sotolářovou. 

Cena za předmětnou nemovitost je 5 070 Kč. 

Zastupitelstvo obce pověřuje starostku obce k podpisu smlouvy. 

Hlasování 5: pro 13, proti 0, zdržel se 0     

Usnesení č. 56/VI/2023 bylo přijato 

 

8. Převod dešťové kanalizace do majetku obce 
Předsedající 

Jedná se o převod dešťové kanalizace v části obce Račice U Studánek, kterou ale obec přebere, 

až bude stavba dokončena. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 
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Návrh usnesení 
Zastupitelstvo obce schvaluje převod dešťové kanalizace na parc. č. 509/22, 935/1, 490/2, 

497/2, 493, 479, 451/24 a 954/1 v k.ú. Račice do majetku obce poté, co budou dořešena věcná 

břemena ke všem náležejícím pozemkům. Převod proběhne až po vydání kolaudačního 

rozhodnutí na dešťovou kanalizaci a zároveň s převodem komunikace na parc. č. 509/22 v k.ú. 

Račice. Součástí převodu komunikace budou i pozemky definované v plánovací smlouvě s RD 

Račice s.r.o. 

Hlasování č. 6: pro 13, proti 0, zdržel se 0     

Usnesení č. 57/VI/2023 bylo přijato 

 

9. Projednání žádostí o změnu územního plánu 

 
*Zastupitelka Jitka Poulová. Nevidí důvod, proč se dnes nebude hlasovat o předložených 

změnách územního plánu. Vše bylo zastupitelům vysvětleno na pracovní schůzce. 

Předsedající 

Pracovní schůzka se konala ve čtvrtek, tedy před 5 ti dny. Jedná se o velmi závažná rozhodnutí. 

Hlasovat se bude na dalším zasedání, které bude asi za měsíc. Zastupitelům je takto dán 

prostor, aby se s jednotlivými žádostmi řádně seznámili a podívali se na pozemky, o kterých se 

bude hlasovat.  

 

Předsedající a místostarostka seznámily zastupitele a občany s doručenými žádostmi o změny 

v územním plánu, o kterých se bude hlasovat na příštím zasedání zastupitelstva obce. 

 

10. Různé 
 

*Občanka Ilona Cahová.  

Chodník před domem čp. 117 v Račicích. Živý plot byl odstraněný. Vydláždit tento prostor. 

Pro odstranění telefonního vedení, stačí zavolat nebo napsat na Cetin a jejich pracovníci to 

zařídí. Tuto informaci by bylo vhodné dát občanům na vědomí (na web, do zpráv). 

Předsedající. Chodník vydláždí naši zaměstnanci. Informaci ohledně odstranění vedení telefonu 

dáme občanům na vědomí. 

 

*Občan Miroslav Hudec. Na parkovišti u transformátoru je opět vrak auta. Problém potoka 

v Chaloupkách. Odpadní voda. 

Předsedající. O vraku víme, řeší to policie. 

Projekt na řešení odtoku vody v Chaloupkách bohužel neprošel, neboť někteří vlastníci 

pozemků s návrhem nesouhlasili. Ohledně odpadní vody bude vyvoláno další šetření. 

 

*Občan Josef Rumpík. Cesta ke hřbitovu v Pístovicích je v hrozném stavu. 

Předsedající. Bude se to řešit. Je potřeba ale vyřešit odvodnění v určitých částech. Jinak to 

nemá cenu.  

 

*Občanka Tereza Brokešová. Optický kabel. 

Předsedající. Stále nedokončené práce urgujeme. 

 

*Občanka Ilona Cahová. Pokud bude v obci vytvořena pracovní skupina, která by se zabývala 

řešením cyklostezek, ráda vypomůže a poradí. 

 

*Zastupitelka Jitka Poulová. Zúčastnila se jednání ohledně cyklostezky mezi Drnovicemi a 

Pístovicemi. Lesy v žádném případě nedají povolení k vedení stezky z Drnovic do Pístovic po 
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levé straně, kde dříve vedla lesní cesta. Jako možné řešení nabízí vést cyklostezku hned vedle 

hlavní silnice za příkopem. 

 

*Občanka Renata Máslová. Věnovala se této záležitosti v době, kdy byla v zastupitelstvu. Lesy 

opravdu nepovolí vést cyklostezku z Drnovic do Pístovic lesem po levé straně, napsali k tomu i 

zamítavé stanovisko. Problém na této straně je také s tím, že část pozemku je silně zamokřená. 

Vybudovat odvodnění je drahou záležitostí. Jedná se také o pozemky, které nejsou na našem 

katastru, ale je to katastr Lulče. To, že by s tím obec Luleč neměla problém, je sice možné, ale 

veškerá jednání a vše kolem toho by musela řešit obec Luleč. Nabízí se řešení obnovy polní 

cesty, která vede od křižovatky na Ježkovice po pravé straně. Má i někde šíři 12 metrů. Záměr 

by byl budovat cyklostezku, ale ne asfaltovou, ale spíše na způsob polní cesty. Končila by na 

Doubku. Dojednat odkup části pozemku od soukromého vlastníka a vyústění by bylo bezpečné 

u autobusové zastávky. Tímto způsobem by došlo i k rozdělení polí. Výhodou této varianty je, 

že by byla cyklostezka vedena po obecních pozemcích. Je to řešení zejména pro cyklisty, kteří 

jezdí k rybníku do Pístovic a dále do rakoveckého údolí. Není řešeno napojení z Drnovic u 

křižovatky na Ježkovice. To je složitější a je to na Drnovicích, neboť je to na jejich katastru. 

Hledají také možnost bezpečného propojení. Spousta cyklostezek je vedena tak, že někde je 

přerušení a není to úplně bezpečné. 

 

*Zastupitelka Jitka Poulová. Řešení vést cyklostezku z Drnovic do Pístovic po levé straně hned 

vedle hlavní komunikace by bylo sice nákladné, ale z hlediska bezpečnosti a vzdálenosti 

nejlepší.  

 

*Předsedající. Cesta po poli je dlouhá a děti do školy a lidé do práce tudy jezdit nebudou. 

 

*Občanka Renata Máslová. Nejde jen o cestu dětí do školy, nebo o cestu do práce. Pístovice a 

následně Račice, Rakovecké údolí je rekreační oblast. Cestu do Drnovice a dále do Vyškova 

neužívají jen školáci nebo pracující. Je hodně využívána rekreačně, a to by, i když delší, polní 

cesta splňovala. 

 

*Občan Josef Rumpík. Cesta ke mlýnu je v hrozném stavu. Proč je úřední elektronická deska 

v Pístovicích umístěna u bývalé školy? 

 

*Předsedající. Cesta ke mlýnu se bude řešit. Úřední deska je dočasně umístěna u bývalé školy 

vzhledem k tou, že musí být napojena na elektriku a mít přístup na internet. Je pořízena 

z dotace a muselo se to vyřešit v termínu. Do budoucna je plánováno přesunutí této úřední 

desky k autobusové zastávce. 

 

*Občanka Alena Svobodová. Bylo by dobré zveřejňovat tyto informace na obecních webových 

stránkách. 

 

Na závěr zasedání byla představena studie objektu sladovny a revitalizace městečka. 
 

*Občanka Renata Máslová. Na minulém zasedání zastupitelstva jste uvedli, že zastupitelé se o 

studii na sladovnu dověděli týden před hlasováním a na zastupitelstvu minulý týden zastupitelé 

schválili vypracování studie za více jak 1 000 000 Kč, a to tam ani někteří zastupitelé nikdy 

nebyli. 

Místostarostka obce. Výsledek od statika bude příští týden. 

Záměru revitalizace městečka a využití sladovny se intenzivně věnujeme již delší dobu. Rychlé 

řešení je potřebné k získání dotací. Tato částka není jen za studii, ale také za hotový projekt. 

Stále hledáme vhodné dotace na hospodu v Pístovicích. 
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Rozdělané projekty se budou postupně realizovat. Počítáme s tím, že budou dobudovány 

chodníky, a to i bez dotací. Při revitalizaci městečka se počítá i s vybudováním chodníků v části 

obce Račice na městečku. V případě, že obec na tento projekt nezíská dotaci, tak realizace 

nebude. 

 

*Občan Michal Hučík. Není zde soulad, diskuze s občany, stanovit priority. 

 

*Místostarostka. Problém se sladovnou se řeší snad již 30 let. Poslední návrh byl zdemolovat 

sladovnu. Tento objekt má ale také historickou hodnotu. 

 

*Zastupitel Martin Rotrekl. Argumentovat tím, že se zpomalí ostatní práce v obci a nebude na 

nic jiného čas, nejsou objektivní. Zastupitelé byli postaveni před rozhodnutí, zda konečně něco 

udělat s objektem uprostřed městečka, který je totálně zchátralý. Rozhodnout se bylo třeba 

rychle. Výsledkem pak má být nejen objekt, kde bude zázemí pro zaměstnance obce a pro 

uložení techniky a dílny, ale také místo, kde se bude možné setkávat, pořádat různé kulturní 

akce nejen pro dospělé, ale i děti. Překvapuje jej, že zde někteří občané, zdůrazňují nutnost 

demolice objektu. Na projekt a studii bude mít obec dotaci. 

 
*Občan Tomáš Jarošek. Na minulém zastupitelstvu bylo řečeno, aby se vyjádřili občané 

Pístovic, jakou mají představu o úpravách v části u autobusové zastávky. Jsou nějaké podněty? 

 

*Občan Josef Rumpík. Proč byly vráceny k autobusové zastávce kontejnery? 

 

Občan Michal Hučík. Zbudovat aspoň přístřešky na kontejnery. 

 

*Občanka Renata Máslová. Prioritou pro většinu občanů Pístovic je zachování aspoň pěkného 

prostředí u autobusové zastávky, tedy bez kontejnerů. 

 

*Předsedající. Žádné podněty na úpravu prostranství u autobusové zastávky od občanů ani od 

zastupitelů nedošly.  

Kontejnery byly vráceny zpět na základě stížností některých občanů. 

 

*Občan Roman Antl. Velice ocenil, že se vedení obce zajímá o historickou budovu sladovny 

v Račicích. Uvedl, že se jedná o odvážné, ale správné řešení, a to i kdyby se podařilo realizovat 

jen část projektu. Bylo by možné se třeba domluvit na realizaci po etapách. 

 

*Občanka Lenka Mikulíková. Jedná se o obrovskou investici. Zejména opravy sklepení jsou 

finančně velmi náročné 

 

*Místostarostka. Budeme žádat o dotace i Jihomoravský kraj. Probíhají jednání s bankou o 

výhodném úvěru. 

 

 
Předsedající ve 2130 hodin ukončila zasedání zastupitelstva. 

 

 

 

 

 

 

 


